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Zápisnica zo Semináru k problematike mládežníckeho športu konanému  

25. 11. 2023 v Banskej Bystrici 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program: 

1. Problematika CTM: hodnotenie činnosti jednotlivých CTM v roku 2023, plány činnosti 

na rok 2024, zaradenie mládežníckych športovcov do jednotlivých CTM, finančná situá-

cia CTM. Pomer delenia finančných prostriedkov na činnosť CTM v roku 2024. 

2. Problematika dorasteneckých výberov SR. 

3. Školské športové súťaže.  

4. Rôzne  

 

Otvorenie 

Delegátov privítal predseda SZOŠ Andrej Patráš. Účastníkov informoval o aktuálnej situácii 

v súvislosti s vytváraním nového ministerstva športu a cestovného ruchu. 

Bod 1: Problematika CTM: hodnotenie činnosti jednotlivých CTM v roku 2023, plány 

činnosti na rok 2024, zaradenie mládežníckych športovcov do jednotlivých CTM, fi-

nančná situácia CTM. Pomer delenia finančných prostriedkov na činnosť CTM v roku 

2024. 

M. Václavík informoval účastníkov o percentuálnom prerozdelení finančných prostriedkov 

v roku 2024 medzi jednotlivé CTM (CTM Západ 50%, CTM Stred 27%, CTM Východ 23%). 

Zároveň účastníkom vysvetlil spôsob výpočtu, ako aj porovnanie prerozdelenia za uplynulé 

roky. 

A. Bukovacová predniesla správu o činnosti CTM Západ, kde poukázala najmä na problema-

tickú účasť športovcov z klubu SPE na tréningoch CTM, pričom títo športovci tvoria väčšinu 

CTM Západ. Títo športovci majú záujem o spoločné tréningy, ale majú problém sa na miesto 

konania tréningov dostať. A. Bukovacová prezentovala aj Plán činnosti CTM na rok 2024, 

kde uviedla, že počíta so 6 novými členmi a vyčlenené finančné prostriedky by chcela využiť 

najmä na spoločné sústredenia členov CTM. 

J. Pollák predniesol správu CTM Východ, pričom skonštatoval, že v roku 2023 bola 

z viacerých príčin (zranenia, organizácia WMOC a pod.) znížená aktivita CTM, najmä 

niektorých jeho členov. Pri predstavení Plánu na nasledujúce obdobie uviedol, že sa bude 

snažiť o zvýšenie činnosti CTM, pričom podotkol, že činnosti CTM by veľmi prospelo, keby 

SZOŠ zorganizovalo sústredenie trénerov, najmä kvôli ich metodickej podpore. 

M. Václavík predniesol správu o činnosti CTM Stred, pričom bolo spomenuté špecifické 

postavenie tohto CTM, ktorého jednotliví členovia sú v rôznych miestach, čo znemožňuje 

spoločné tréningy a činnosť sa vykonáva v jednotlivých kluboch, prípadne na spoločných 

sústredeniach. Vzhľadom k rozvoju krúžkovej činnosti na niektorých školách v poslednej 

dobe, vidí budúcnosť obsadzovania CTM Stred optimisticky. 
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J. Mižúr informoval, že v novo pripravovanom zákone je možné že nebudú CTM priamo 

menované a ich zriaďovanie bude ponechané na rozhodnutí jednotlivých športových zväzov. 

Účastníci seminára sa zhodli, že v rámci SZOŠ bude vhodné aj naďalej CTM udržiavať. 

 

Bod 2: Problematika dorasteneckých výberov SR. 

D. Franko predniesol správu o činnosti výberu dorastu za uplynulé obdobie a zároveň 

informoval o plánoch na ďalší rok. Okrem účasti na pretekoch plánujú spoločné sústredenia 

a spoločné kondičné testy. V rámci diskusie bolo navrhnuté spojiť kondičné testy dorastu 

s testami juniorov a zároveň v uvedenom termíne vykonať aj seminár trénerov. 

J. Mižúr upozornil na rovnaký termín konania pretekov CEYOC a našich pretekov CESOM, 

pričom odporučil zvážiť zmenu termínu CESOM v budúcom roku. 

V rámci diskusie bolo odporučené prispôsobiť nominačné kritéria juniorov nominačným 

kritériám dorastu a doplniť v plánoch jednotlivých centier spôsoby financovania jednotlivých 

plánovaných aktivít. 

 

Bod 3:  Školské športové súťaže.         

M. Václavík informoval o zrušenej podpore školských súťaží v rámci SZOŠ zo strany 

Ministerstva školstva, čo v poslednom období výrazným spôsobom skomplikovalo 

organizovanie týchto súťaží. V rámci diskusie bola nastolená otázka efektívnosti školských 

súťaží vzhľadom na rast členskej základne. V tejto súvislosti A. Bukovacová navrhla 

možnosť oddeliť výsledky registrovaných a neregistrovaných pretekárov, pretože súčasný 

spôsob je pre neregistrovaných pretekárov na školských súťažiach demotivujúci. 

 

Bod 4: Rôzne 

V rámci diskusie bol podaný návrh na zverejnenie zoznamu trénerov a krúžkov s kontaktami 

na webe SZOŠ, aby prípadní záujemci mali možnosť kontaktovať priamo ich. 

J. Pollák navrhol, aby sa orientačný beh v rámci propagácie prezentoval viac ako rodinný 

šport, ktorý môžu robiť celé rodiny. 

V rámci diskusie bola otvorená aj problematika školení trénerov, ich skúšky a prideľovanie 

trénerských licencii v rámci SZOŠ.   

 
Zapísal:  Emil Kukurugya, v.r.      


